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Zápis ze zasedání č. 17 
Akademického senátu Přírodovědecké fakulty MU 
ze dne 23. dubna 2001 

Program: 
(1) Schválení navrženého programu a potvrzení zápisu z minulého zasedání. 
(2) Schválení výroční zprávy o hospodaření fakulty a kontrola využívání finančních prostředků v roce 2000. 
(3) Schválení rozdělení finančních prostředků fakulty v roce 2001. 
(4) Příprava novelizace Studijního a zkušebního řádu. 
(5) Převzetí záruky. 
(6) Zajištění činnosti fakultního Filmového klubu. 

Návrh usnesení: 
(1) Senát potvrdil zápis z minulého jednání bez připomínek.  
(2) Senát projednal a schválil výroční zprávu o hospodaření fakulty v roce 2000. 
(3) Senát provedl kontrolu využívání finančních prostředků v roce 2000 a konstatoval, že prostředky byly nále-

žitě vynaloženy v souladu s dílčím rozpočtem fakulty. 
(4) Senát projednal a schválil rozdělení finančních prostředků fakulty v roce 2001. 
(5) Senát schválil výši poměrných částek na pokrytí režijních nákladů Fakulty, kterou složky Fakulty a její 

pracovníci povinně odvedou v roce 2001: odvod z grantů ve výši 20% z veškerých neinvestičních nákladů a 
výdajů včetně mezd a odvod z doplňkové činnosti a činnosti hlavní fakturované vně fakulty ve výši 15% 
z objemu výkonů s tím, že z objemu mezd musí být ve vnitřní kalkulaci zakázky počítáno s odvodem 20%. 

(6) Senát se usnesl, že všechny změny v čerpání dílčího rozpočtu fakulty přesahující v kterékoliv projednané 
položce částku 500 tisíc Kč, předloží děkan senátu ke schválení. 

(7) Senát nabídl převzetí společenské záruky za doc. RNDr. J. Doškaře, CSc. 
 
 
Senát nebyl způsobilý usnášet se pro nedostatečnou účast členů studentské komory (č. 7 odst. 4 Volebního a 
jednacího řádu Akademického senátu fakulty). Návrh usnesení připravený na tomto zasedání bude projednán na 
dalším zasedání senátu. 

Ad 1. 
Senát potvrdil zápis z minulého zasedání bez připomínek. Byly provedeny změny v navrženém programu jedná-
ní (vyřazení projednání návrhu změny nápisu ve znaku fakulty pro trvající zájem fakultní veřejnosti o tuto otáz-
ku, zařazení nového bodu – převzetí záruky za doc. Doškaře).  

Ad 2 a 3. 
Senát projednal výroční zprávu o hospodaření fakulty a provedl kontrolu využívání finančních prostředků v roce 
2000, a to na základě dokumentů předložených tajemnicí fakulty Ing. Michlíčkovou (viz příloha zápisu). Společ-
ně s tímto bodem projednal senát i návrh rozdělení finančních prostředků fakulty v roce 2001. Ekonomická ko-
mise senátu předložené materiály doporučila ke schválení s tím, že v příštím roce by měl být rozpis detailnější 
v souvislosti s plánovaným výrazným přesunem hospodaření na sekce. Výraznou změnou oproti loňskému roku 
je plánované posílení mzdové složky dílčího rozpočtu fakulty. V diskusi k projednávaným materiálům (Slovák, 
Herber, Šindlerová, Kubáček, Michlíčková, Došlá, Ondráček, Mandl, Faimon) byla analyzována zejména výše 
částky na rozvoj univerzity v navrženém rozpočtu MU a nové možnosti financování vyplývající z přesunu hos-
podaření na vedení jednotlivých sekcí. Dále byla diskutována výše plánované částky na stipendia a případná 
možnost jejího navýšení. Děkan přislíbil, že v případě dalšího navýšení dotace v průběhu roku bude přednostně 
uvažovat o možnosti použití části těchto prostředků na stipendia. Byla diskutována i výše poměrných částek na 
pokrytí režijních nákladů Fakulty, kterou složky Fakulty a její pracovníci povinně odvedou v roce 2001, jakož i 
podmínky, za kterých bude děkan předkládat Senátu ke schvalování změny v čerpání dílčího rozpočtu fakulty. V 
této otázce se většina senátorů přiklonila k zachování stejné výše částek jako v roce 2000. 
Částky podle čl. 4 odst. 3 Stipendijního řádu fakulty stanoví senát na příštím zasedání. 
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ze dne 23. dubna 2001


Program:


(1) Schválení navrženého programu a potvrzení zápisu z minulého zasedání.


(2) Schválení výroční zprávy o hospodaření fakulty a kontrola využívání finančních prostředků v roce 2000.


(3) Schválení rozdělení finančních prostředků fakulty v roce 2001.


(4) Příprava novelizace Studijního a zkušebního řádu.


(5) Převzetí záruky.


(6) Zajištění činnosti fakultního Filmového klubu.


Návrh usnesení:


(1) Senát potvrdil zápis z minulého jednání bez připomínek. 


(2) Senát projednal a schválil výroční zprávu o hospodaření fakulty v roce 2000.


(3) Senát provedl kontrolu využívání finančních prostředků v roce 2000 a konstatoval, že prostředky byly náležitě vynaloženy v souladu s dílčím rozpočtem fakulty.


(4) Senát projednal a schválil rozdělení finančních prostředků fakulty v roce 2001.


(5) Senát schválil výši poměrných částek na pokrytí režijních nákladů Fakulty, kterou složky Fakulty a její pracovníci povinně odvedou v roce 2001: odvod z grantů ve výši 20% z veškerých neinvestičních nákladů a výdajů včetně mezd a odvod z doplňkové činnosti a činnosti hlavní fakturované vně fakulty ve výši 15% z objemu výkonů s tím, že z objemu mezd musí být ve vnitřní kalkulaci zakázky počítáno s odvodem 20%.


(6) Senát se usnesl, že všechny změny v čerpání dílčího rozpočtu fakulty přesahující v kterékoliv projednané položce částku 500 tisíc Kč, předloží děkan senátu ke schválení.


(7) Senát nabídl převzetí společenské záruky za doc. RNDr. J. Doškaře, CSc.


Senát nebyl způsobilý usnášet se pro nedostatečnou účast členů studentské komory (č. 7 odst. 4 Volebního a jednacího řádu Akademického senátu fakulty). Návrh usnesení připravený na tomto zasedání bude projednán na dalším zasedání senátu.


Ad 1.


Senát potvrdil zápis z minulého zasedání bez připomínek. Byly provedeny změny v navrženém programu jednání (vyřazení projednání návrhu změny nápisu ve znaku fakulty pro trvající zájem fakultní veřejnosti o tuto otázku, zařazení nového bodu – převzetí záruky za doc. Doškaře). 


Ad 2 a 3.


Senát projednal výroční zprávu o hospodaření fakulty a provedl kontrolu využívání finančních prostředků v roce 2000, a to na základě dokumentů předložených tajemnicí fakulty Ing. Michlíčkovou (viz příloha zápisu). Společně s tímto bodem projednal senát i návrh rozdělení finančních prostředků fakulty v roce 2001. Ekonomická komise senátu předložené materiály doporučila ke schválení s tím, že v příštím roce by měl být rozpis detailnější v souvislosti s plánovaným výrazným přesunem hospodaření na sekce. Výraznou změnou oproti loňskému roku je plánované posílení mzdové složky dílčího rozpočtu fakulty. V diskusi k projednávaným materiálům (Slovák, Herber, Šindlerová, Kubáček, Michlíčková, Došlá, Ondráček, Mandl, Faimon) byla analyzována zejména výše částky na rozvoj univerzity v navrženém rozpočtu MU a nové možnosti financování vyplývající z přesunu hospodaření na vedení jednotlivých sekcí. Dále byla diskutována výše plánované částky na stipendia a případná možnost jejího navýšení. Děkan přislíbil, že v případě dalšího navýšení dotace v průběhu roku bude přednostně uvažovat o možnosti použití části těchto prostředků na stipendia. Byla diskutována i výše poměrných částek na pokrytí režijních nákladů Fakulty, kterou složky Fakulty a její pracovníci povinně odvedou v roce 2001, jakož i podmínky, za kterých bude děkan předkládat Senátu ke schvalování změny v čerpání dílčího rozpočtu fakulty. V této otázce se většina senátorů přiklonila k zachování stejné výše částek jako v roce 2000.
Částky podle čl. 4 odst. 3 Stipendijního řádu fakulty stanoví senát na příštím zasedání.


Senát se shodnul s děkanem na tom, že připomínky ekonomické komise a další podrobnosti rozdělování finančních prostředků fakulty v souvislosti s přesunem pravomocí na vedoucí sekcí fakulty budou senátem projednány společně s návrhem opatření děkana podle čl. 42 odst. 8 statutu fakulty. 


Ad 4.


V souvislosti s přípravou akreditací studijních programů v roce 2002 a s jejich změnami vyvstává potřeba novelizace předpisů „Výuka a tvorba studijních programů“ a „Studijní a zkušební řád fakulty“. Děkan předložil Senátu předběžný návrh některých změn, který vyplývá z dosavadních jednání Vědecké rady a z porady garantů studijních programů konané 26. 3. 2001. Před příštím zasedáním senátu předloží děkan návrh těchto změn v paragrafovaném znění. Senátoři byli vyzváni, aby na svých sekcích iniciovali předkládání dalších návrhů a připomínek, aby bylo možno novelizaci těchto předpisů projednávat již na příštím zasedání senátu.


Děkan dále předložil písemné znění návrhu aktualizace Dlouhodobého záměru fakulty, která byla projednána a přijata Vědeckou radou fakulty dne 18. 4. 2001 a bude projednána na příštím zasedání senátu. Z předloženého materiálu vyplývá, že jednou z priorit je příprava, případně i provedení přechodu na celohodinový systém výuky (50 minut plus 10 minut se začátky v celých hodinách, nejlépe v době 8.00-18.00 pro standardní výuku). K tomuto bodu proběhla poměrně obsáhlá diskuse (Slovák, Bureš, Řehák, Došlá, Herber, Kubáček, Munzar). Většina ze senátorů považuje tuto navrhovanou změnu za natolik závažnou, že je nutno ji před případným přijetím velmi podrobně projednat s akademickou obcí fakulty (předběžná stanoviska byla převážně negativní).


Ad 5.


Senát nabídl převzetí společenské záruky za doc. RNDr. J. Doškaře, CSc.


Ad 6.


Senátorka Šindlerová tlumočila senátu žádost Filmového klubu, který působí na naší fakultě, o podporu při řešení problémů s jeho další činností. Zástupce Filmového klubu, Zdeněk Andrysík, pak informoval senát (jako host) o  tom, že v souvislosti s plánovanou přestavbou auly zaniká možnost promítat v této místnosti 35 mm filmy, přičemž zatím se nepodařilo zajistit žádné náhradní prostory. Tajemnice fakulty Ing. Michlíčková informovala senát o projektu stavebních úprav auly (s cílem zvýšit její kapacitu na 200 osob), v němž se počítá se zrušením stávající promítací kabiny. Z diskuse k tomuto tématu vyplynulo, že většina přítomných senátorů existenci Filmového klubu na fakultě podporuje a že by bylo vhodné, aby se tímto problémem znovu zabývalo kolegium děkana.


prezence: 


z 28 senátorů přítomno 20(14/15 KAP, 6/13 KS):


komora akademických pracovníků: 


RNDr. Petr Bureš, Ph.D., doc. RNDr. Zuzana Došlá, CSc., ing. Jiří Faimon, Dr., RNDr. Vladimír Herber, CSc., doc. ing. Šárka Hladilová, CSc., doc. RNDr. Pavel Kubáček, CSc., doc. ing. Martin Mandl, CSc., Mgr. Dominik Munzar, Dr., doc. RNDr. Zdeněk Ondráček, CSc., RNDr. Jan Osička, CSc., RNDr. Zdeněk Pospíšil, Dr., RNDr. Zdeněk Řehák, Ph.D., doc. RNDr. Libuše Trnková, CSc., RNDr. Martin Vácha, Ph.D.


komora studentů:

Erik Caha, Ondřej Caha, Karel Kubíček, Ivo Papoušek, Ladislav Polák, Lenka Šindlerová

omluveni:


Doc. RNDr. David Trunec, CSc., Eva Janouškovcová, Petr Mazanec, Marta Monincová, Sylvie Tomanová, Petr Vašina


hosté: 


Doc. RNDr. Josef Janyška, CSc., Ing. Hana Michlíčková, prof. RNDr. J. Slovák, DrSc., Zdeněk Andrysík


zasedání řídil: Kubáček


zapsaly: Hladilová


příloha: 
Hospodaření fakulty v roce 2000 a návrh rozdělení finančních prostředků v roce 2001
http://senat.sci.muni.cz/zapisy/prilohy/17_p.html
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Senát se shodnul s děkanem na tom, že připomínky ekonomické komise a další podrobnosti rozdělování finanč-
ních prostředků fakulty v souvislosti s přesunem pravomocí na vedoucí sekcí fakulty budou senátem projednány 
společně s návrhem opatření děkana podle čl. 42 odst. 8 statutu fakulty.  

Ad 4. 
V souvislosti s přípravou akreditací studijních programů v roce 2002 a s jejich změnami vyvstává potřeba nove-
lizace předpisů „Výuka a tvorba studijních programů“ a „Studijní a zkušební řád fakulty“. Děkan předložil Sená-
tu předběžný návrh některých změn, který vyplývá z dosavadních jednání Vědecké rady a z porady garantů stu-
dijních programů konané 26. 3. 2001. Před příštím zasedáním senátu předloží děkan návrh těchto změn 
v paragrafovaném znění. Senátoři byli vyzváni, aby na svých sekcích iniciovali předkládání dalších návrhů a 
připomínek, aby bylo možno novelizaci těchto předpisů projednávat již na příštím zasedání senátu. 
 
Děkan dále předložil písemné znění návrhu aktualizace Dlouhodobého záměru fakulty, která byla projednána a 
přijata Vědeckou radou fakulty dne 18. 4. 2001 a bude projednána na příštím zasedání senátu. Z předloženého 
materiálu vyplývá, že jednou z priorit je příprava, případně i provedení přechodu na celohodinový systém výuky 
(50 minut plus 10 minut se začátky v celých hodinách, nejlépe v době 8.00-18.00 pro standardní výuku). 
K tomuto bodu proběhla poměrně obsáhlá diskuse (Slovák, Bureš, Řehák, Došlá, Herber, Kubáček, Munzar). 
Většina ze senátorů považuje tuto navrhovanou změnu za natolik závažnou, že je nutno ji před případným přije-
tím velmi podrobně projednat s akademickou obcí fakulty (předběžná stanoviska byla převážně negativní). 

Ad 5. 
Senát nabídl převzetí společenské záruky za doc. RNDr. J. Doškaře, CSc. 

Ad 6. 
Senátorka Šindlerová tlumočila senátu žádost Filmového klubu, který působí na naší fakultě, o podporu při řeše-
ní problémů s jeho další činností. Zástupce Filmového klubu, Zdeněk Andrysík, pak informoval senát (jako host) 
o  tom, že v souvislosti s plánovanou přestavbou auly zaniká možnost promítat v této místnosti 35 mm filmy, 
přičemž zatím se nepodařilo zajistit žádné náhradní prostory. Tajemnice fakulty Ing. Michlíčková informovala 
senát o projektu stavebních úprav auly (s cílem zvýšit její kapacitu na 200 osob), v němž se počítá se zrušením 
stávající promítací kabiny. Z diskuse k tomuto tématu vyplynulo, že většina přítomných senátorů existenci Fil-
mového klubu na fakultě podporuje a že by bylo vhodné, aby se tímto problémem znovu zabývalo kolegium 
děkana. 

prezence:  
z 28 senátorů přítomno 20(14/15 KAP, 6/13 KS): 
 
komora akademických pracovníků:  
RNDr. Petr Bureš, Ph.D., doc. RNDr. Zuzana Došlá, CSc., ing. Jiří Faimon, Dr., RNDr. Vladimír Herber, CSc., 
doc. ing. Šárka Hladilová, CSc., doc. RNDr. Pavel Kubáček, CSc., doc. ing. Martin Mandl, CSc., Mgr. Dominik 
Munzar, Dr., doc. RNDr. Zdeněk Ondráček, CSc., RNDr. Jan Osička, CSc., RNDr. Zdeněk Pospíšil, Dr., RNDr. 
Zdeněk Řehák, Ph.D., doc. RNDr. Libuše Trnková, CSc., RNDr. Martin Vácha, Ph.D. 
 
komora studentů: 
Erik Caha, Ondřej Caha, Karel Kubíček, Ivo Papoušek, Ladislav Polák, Lenka Šindlerová 
 
omluveni: 
Doc. RNDr. David Trunec, CSc., Eva Janouškovcová, Petr Mazanec, Marta Monincová, Sylvie Tomanová, Petr 
Vašina 
 
hosté:  
Doc. RNDr. Josef Janyška, CSc., Ing. Hana Michlíčková, prof. RNDr. J. Slovák, DrSc., Zdeněk Andrysík 
 
zasedání řídil: Kubáček 
zapsaly: Hladilová 
 
příloha:  
Hospodaření fakulty v roce 2000 a návrh rozdělení finančních prostředků v roce 2001 
http://senat.sci.muni.cz/zapisy/prilohy/17_p.html
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